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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 14.8.2023 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard, Inge Storm, 

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask, Birte Ja-

kobsen, Marianne Kirchhoff  

 
Dagsorden 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 

 

2. Centerchef Helle Winther Dahl introducerer sig selv.  

Områdeleder Sanne Hansen gennemgår ”Danmarkskortet 

2022 - sager fra Ankestyrelsen” 

 

Helle præsenterede sig selv og sagde, at hun glæder sig til samar-

bejdet med Seniorrådet. Hun kommer fra en chefstilling i DSR. I 

dag er en kort præsentation, Helle vil deltage på rådets septem-

bermøde. Der var en præsentationsrunde af Seniorrådets med-

lemmer. 

 
Sanne orienterede om Danmarkskortet – data fra 2022. Visitatio-
nen har behandlet ca. 4.800 sager i 2022 vedrørende de paragraf-
fer som hører under udvalget for Ældre og Sundhed, hvor der be-
handles sager om hjemmehjælp, genoptræning, genbrugshjælpe-
midler, personlige hjælpemidler, handicapbiler, boligændringer og 
pasning af nærtstående efter serviceloven, og 25 sager er blevet 
anket til Ankestyrelsen.  
 
Af de 25 sager på ældreområdet, har Ankestyrelsen truffet en an-
den afgørelse end Furesø Kommune i 5 af sagerne og hjemvist 4 
sager til fornyet behandling i kommunen.  De 5 omgjorte sager 
handlede alle om hjælpemidler / forbrugsgoder. Ankestyrelsen har 
ændret praksis. 
 
Seniorrådet var af den holdning, at det er en meget lille andel af 
sager, som er blevet omgjort/hjemvist ud af de 4.800 sager. 
 
Sanne orienterede om sundhedsberedskabsplanen, som også er 
på udvalgsdagsordenen. Sundhedsberedskabsplanen er en over-
ordnet plan. Hvordan håndterer vi fx en pandemi eller et strømned-
brud. Vi har så lokale beredskabsplaner ude på enhederne. 
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3. Resultater fra pårørendeundersøgelsen 

Louise Meinertz Jakobsen orienterer om resultaterne. 

 

Samlet set har 138 (64%) besvaret undersøgelsen; 3 pårørende 
(1%) har besvaret undersøgelsen delvist. På alle plejehjem er der 
beboere, der ikke har pårørende tilknyttet. De fleste kommer 1-2 
gange om ugen. Derudover er der en stor gruppe, der kommer 
dagligt og en stor gruppe, der kommer 1-2 gange om måneden. 

Louise gennemgik udvalgte resultater, som er vedlagt referatet  

som bilag. 

 

På baggrund af resultater omkring dialog med perso- 

nalet, viden om, hvordan man kan hjælpe til i det daglige på  

plejehjemmet og jeg ved, hvad jeg kan gøre, hvis jeg får en ide til  

en aktivitet, bemærkede Hans, at der kommer en bestyrelse på Lil- 

levang, og at det vil gavne de enkelte plejehjem at få oprettet  

pårørenderåd. 

 

Den videre plan er, at Louise holder møder med de enkelte afde- 

linger og præsenterer deres egne resultater. Ledere og medarbej- 

dere skal drøfte, hvad de vil tage fat i og arbejde med. Sekretaria- 

tet skal holde tråd i de tværgående ting, hvor man kan lære af hi- 

nanden. Louise kommer igen, når plejehjemmene har valgt, hvad  

de vil arbejde med. 

 

Inge og Judith sagde, at det fremgår af 1/3 ikke er tilfredse. Det  

skal man også fokusere på. Det blev besluttet, at Seniorrådet ori- 

enteres i oktober måned, når plejehjemmene og sekretariatet har  

besluttet, hvad de vil arbejde med. Rådet vil da diskutere, hvad rå- 

det vil foretage sig i sagen. Det blev understreget af rådet, at un- 

dersøgelsen bør resultere i udarbejdelsen af en bindende  

handleplan for opfølgning og udvikling samt at denne plan bør  

indeholde mål samt en tidsplan for de igangsatte initiativer.  

 

 

 

4. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Dagsordenen blev godkendt. Dagsorden til dialogmøde med  

udvalget drøftes under det lukkede punkt. 

 

5. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans meddelte, at han havde sendt afbud til møde med Faglige 

Seniorer. 
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Judith og Marianne orienterede om det fortsatte forløb omkring fo-

rebyggelsesarbejdet. Den oprindelige arbejdsgruppe har gået og 

ventet i lang tid på, at der skulle ske noget. Gruppen er nu nedlagt, 

men Seniorrådet kunne få 2 pladser i en følgegruppe. Judith og 

Marianne har fået tilsendt projektbeskrivelse mv. Vejning er i fo-

kus.  Man vil starte langsomt op. Seniorrådet opfordrer til at rulle 

det ud overalt og hurtigt. Man har efterspurgt en status på opfølg-

ning på RSS-testen. Det er for arbejdstungt for forvaltningen, men 

nu vil de gerne se på det. Data kan trækkes i Nexus. Seniorrådet 

opfordrer til, at Projekt Vejning straks igangsættes, og der skal ud-

peges en ansvarlig på hver afdeling for at sikre, at det bliver gjort. 

Måske et emne til dialogmødet med ÆSU. Judith og Marianne 

vender tilbage, når de har hørt fra gruppen. 

 

6. Kontakt til ældreråd fra kommunerne i Sundhedsklyngen 

skal Seniorrådet tage et initiativ – beslutning. 

Det giver mere indflydelse, hvis man er fælles om udmeldinger. 

Hans kontakter Seniorrådene i kommunerne i Sundhedsklynge 

MIDT. 

 

7. Budget 2024 

Udsat. 

 

8. Frisættelse af Ældreområdet 

Drøftelse af frigørelse af kommunale områder - hvilke og hvordan. 

Forvaltningen har i forbindelse med frisættelse af ældreområdet la-

vet et notat samt et powerpoint præsentation. Bilag vedlagt. 

 

Der var en drøftelse af materialet. Nogle mente, at det var et ud-

tryk for, at forvaltningen ikke ønskede at ændre på tingene. Andre 

som, at det, der var muligt inden for de givne rammer, også kunne 

gøres/og bliver gjort uden en frisættelse. 

 

Når forvaltningen er kommet længere i deres interne proces med 

afbureaukratisering, orienteres Seniorrådet om resultaterne. 

 

9. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

Birte gennemgik økonomien. 

 

10. Høringssvar 
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Seniorrådet afgiver ikke høringssvar. 

 

 

11. Kommende punkter  

• Centerchef Helle Winther Dahl (sept.) 

• Klaus Ahm, udvikler af plejehjem, kommer med oplæg (sept.) 

• Resultat af kontakt til ældreråd fra kommunerne i Sundhedsklyn-

gen (sept.) 

• Resultater af brugerundersøgelsen – opfølgning (okt.) 

• Klippekort, ingen aktiviteter kun pleje, Birte laver oplæg (okt.) 

• Nattevagt på Lillevang, Birte laver oplæg (okt.) 

• Næste seniorrådsvalg (okt.) 

• Kapacitet af plejeboliger – friplejehjem (okt.) 

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-

året) 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

 

 

12. Synlighed 

Skal Seniorrådet melde offentligt ud om rådets holdning til fripleje- 

hjem - drøftelse og beslutning. 

 

Der kommer ingen melding ud, men der tages en drøftelse i okto- 

ber sammen med plejeboligkapacitet. 

. 

 

 

13. Lukket punkt 

Dagsorden til dialogmødet med ÆSU. 

 

14. Eventuelt 


